

EXPANDED PROGRAMME OF TECHNICAL ASSISTANCE FOR  
THE ECONOMIC DEVELOPMENT OF UNDER-DEVELOPED  
COUNTRIES

*The Economic and Social Council*

*Takes note with satisfaction* of the report of the Secretary-General on the Technical Assistance Conference held in June 1950,<sup>7</sup> in accordance with Council resolution 222 A (IX) and General Assembly resolution 304 (IV);

*Takes note* of the report of the first session of the Technical Assistance Committee,<sup>8</sup> of the statements made at that session by the members of the Committee,<sup>9</sup> and of the first report of the Technical Assistance Board transmitted by the Technical Assistance Committee;<sup>10</sup> and

*Transmits* the records of the discussions in the Council<sup>11</sup> and in the Technical Assistance Committee<sup>9</sup> to the Technical Assistance Board and to the organizations represented on it for guidance in their work.

**292 (XI). Programme for training in public administration**

*Resolution of 5 July 1950*<sup>12</sup>

*The Economic and Social Council*

*Notes with approval* the arrangements made by the Secretary-General and contained in document E/1708 submitted to the Council in accordance with Economic and Social Council resolution 269 (X); and further

*Notes with approval* that the Secretary-General has included in the budget for 1951 the same amount as was appropriated by the General Assembly in 1950 for the purpose of carrying out the activities authorized under General Assembly resolution 246 (III); and

*Recommends* that additional activities undertaken in the field of training in public administration at the request of Member Governments should be considered under the Expanded Programme for Technical Assistance.

**293 (XI). Report of the International Labour Organisation on training for apprentices and technical workers**

*Resolution of 20 July 1950*<sup>13</sup>

*The Economic and Social Council,*

*Having examined* the report of the International Labour Organisation on training of apprentices and technical workers,

<sup>7</sup> See document E/1733.

<sup>8</sup> See document E/1833.

<sup>9</sup> See documents E/TAC/SR 1-5.

<sup>10</sup> See document E/1742.

<sup>11</sup> See 412th and 413th meetings of the Council.

<sup>12</sup> See 380th meeting of the Council.

<sup>13</sup> See 395th meeting of the Council.

PROGRAMME ÉLARGI D'ASSISTANCE TECHNIQUE EN VUE  
DU DÉVELOPPEMENT ÉCONOMIQUE DES PAYS INSUFFISAMMENT DÉVELOPPÉS

*Le Conseil économique et social*

*Prend acte avec satisfaction* du rapport du Secrétaire général sur la Conférence de l'assistance technique qui s'est tenue au mois de juin 1950<sup>7</sup> en exécution de la résolution 222 A (IX) du Conseil et de la résolution 304 (IV) de l'Assemblée générale;

*Prend acte* du rapport de la première session du Comité de l'assistance technique<sup>8</sup>, des déclarations faites au cours de cette session par les membres du Comité<sup>9</sup>, ainsi que du premier rapport du Bureau de l'assistance technique, transmis par le Comité de l'assistance technique<sup>10</sup>; et

*Transmet* les comptes rendus des débats qui ont eu lieu au sein du Conseil<sup>11</sup> et du Comité de l'assistance technique<sup>9</sup>, au Bureau de l'assistance technique ainsi qu'aux organisations qui y sont représentées, afin que ces derniers s'en inspirent dans leurs travaux.

**292 (XI). Programme de formation professionnelle en matière d'administration publique**

*Résolution du 5 juillet 1950*<sup>12</sup>

*Le Conseil économique et social*

*Prend note avec satisfaction* des dispositions prises par le Secrétaire général et figurant au document E/1708, présenté au Conseil conformément à la résolution 269 (X) du Conseil économique et social; et de plus

*Prend acte avec satisfaction* du fait que le Secrétaire général a inscrit au budget pour l'année 1951 une somme égale à celle que l'Assemblée générale avait affectée pour 1950 aux fins d'exécution des activités autorisées en vertu de la résolution 246 (III) de l'Assemblée générale; et

*Recommande* que les activités nouvelles entreprises dans le domaine de la formation professionnelle en matière d'administration publique à la demande des Gouvernements des Etats Membres, soient examinées dans le cadre du Programme élargi d'assistance technique.

**293 (XI). Rapport de l'Organisation internationale du Travail sur la formation d'apprentis et de techniciens**

*Résolution du 20 juillet 1950*<sup>13</sup>

*Le Conseil économique et social,*

*Ayant examiné* le rapport de l'Organisation internationale du Travail sur la formation d'apprentis et de techniciens,

<sup>7</sup> Voir le document E/1733.

<sup>8</sup> Voir le document E/1833.

<sup>9</sup> Voir les documents E/TAC/SR 1-5.

<sup>10</sup> Voir le document E/1742.

<sup>11</sup> Voir les 412<sup>e</sup> et 413<sup>e</sup> séances du Conseil.

<sup>12</sup> Voir la 380<sup>e</sup> séance du Conseil.

<sup>13</sup> Voir la 395<sup>e</sup> séance du Conseil.

*Notes* the action taken by the International Labour Organisation to facilitate the admission to the world's centres of training of candidates from countries which suffer from a lack of qualified personnel necessary to the development of their national economy;

*Recommends* the International Labour Organisation actively to pursue and develop, in co-operation with the United Nations and other specialized agencies concerned, its extended programme in this sphere in accordance with the proposals outlined in the report;

*Recommends* the Governments of States Members to give their full co-operation and support to the International Labour Organisation in its efforts to extend the possibilities of providing apprentices and technical workers with training abroad; and

*Draws the attention* of the Technical Assistance Board and the organizations participating in the Expanded Programme of Technical Assistance to the report of the International Labour Organisation.

**294 (XI). Methods of financing economic development of under-developed countries, including consideration of the report of the Sub-Commission on Economic Development (fourth session)**

*Resolution of 12 August 1950*<sup>14</sup>

*The Economic and Social Council,*

*Taking note* of the report of the fourth session of the Sub-Commission on Economic Development,<sup>15</sup> the experts' report on *National and International Measures for Full Employment*,<sup>16</sup> the report of the fourth session of the Economic and Employment Commission,<sup>17</sup> and

*Considering* the studies prepared by the Secretary-General in pursuance of Council resolutions 179 (VIII) and 222 D (IX)

A. WITH THE OBJECT OF KEEPING UNDER CONTINUING REVIEW PROBLEMS OF FINANCING ECONOMIC DEVELOPMENT

1. *Recommends* that the Economic, Employment and Development Commission undertake to study and keep under review the nature and magnitude of the problems involved in financing the economic development of under-developed countries, and make recommendations thereon to the Council from time to time; and

B. WITH THE OBJECT OF ENCOURAGING EFFECTIVE METHODS OF MOBILIZING DOMESTIC CAPITAL FOR THE ECONOMIC DEVELOPMENT OF UNDER-DEVELOPED COUNTRIES

2. *Having regard* to the necessity of mobilizing the domestic financial resources of under-developed countries

<sup>14</sup> See 409th meeting of the Council.

<sup>15</sup> See document E/CN.1/80.

<sup>16</sup> See document E/1584.

<sup>17</sup> See document E/1356, part VIII.

*Prend note* des mesures prises par l'Organisation internationale du Travail pour faciliter l'accès des centres mondiaux de formation professionnelle aux candidats des pays qui manquent de personnel qualifié nécessaire pour le développement de leur économie nationale;

*Recommande* à l'Organisation internationale du Travail de poursuivre et de développer activement, en collaboration avec l'Organisation des Nations Unies et les institutions spécialisées intéressées, son programme élargi de travaux dans ce domaine, conformément aux suggestions énoncées dans le rapport;

*Recommande* aux Gouvernements des Etats Membres d'accorder leur pleine coopération et leur appui à l'Organisation internationale du Travail dans les efforts qu'elle a entrepris pour élargir les possibilités de formation à l'étranger d'apprentis et de techniciens; et

*Appelle l'attention* du Bureau de l'assistance technique et des organisations participant au Programme élargi d'assistance technique sur le rapport de l'Organisation internationale du Travail.

**294 (XI). Méthodes de financement du développement économique des pays insuffisamment développés, y compris l'examen du rapport de la Sous-Commission du développement économique (quatrième session)**

*Résolution du 12 août 1950*<sup>14</sup>

*Le Conseil économique et social,*

*Prenant acte* du rapport de la Sous-Commission du développement économique sur sa quatrième session<sup>15</sup>, du rapport des experts sur les mesures d'ordre national et international en vue du plein emploi<sup>16</sup>, du rapport de la Commission des questions économiques et de l'emploi sur sa quatrième session<sup>17</sup>, et

*Considérant* les études préparées par le Secrétaire général en exécution des résolutions 179 (VIII) et 222 D (IX) du Conseil

A. EN VUE DE POURSUIVRE DE FAÇON CONSTANTE L'EXAMEN DES PROBLÈMES RELATIFS AU FINANCEMENT DU DÉVELOPPEMENT ÉCONOMIQUE

1. *Recommande* que la Commission des questions économiques, de l'emploi et du développement économique, étudie de façon suivie la nature et l'ampleur des problèmes que pose le financement du développement économique des pays insuffisamment développés, et qu'elle adresse périodiquement à ce sujet des recommandations au Conseil;

B. EN VUE D'ENCOURAGER L'ADOPTION DE MÉTHODES PROPRES À PERMETTRE LA MOBILISATION DES CAPITAUX NATIONAUX POUR LE DÉVELOPPEMENT ÉCONOMIQUE DES PAYS INSUFFISAMMENT DÉVELOPPÉS

2. *Considérant* qu'il est nécessaire de mobiliser dans la plus large mesure possible les ressources financières

<sup>14</sup> Voir la 409<sup>e</sup> séance du Conseil.

<sup>15</sup> Voir le document E/CN.1/80.

<sup>16</sup> Voir le document E/1584.

<sup>17</sup> Voir le document E/1356, huitième partie.